

**Monday**

February 16
Weekday
Gn 4:1–15, 25
Mk 8:11–13

Tuesday

February 17
Weekday
Gn 6:5–8;
7:1–5, 10
Mk 8:14–21

Wednesday

February 18
Ash Wednesday
Jl 2:12–18
2 Cor 5:20—6:2
Mt 6:1–6,
16–18

Thursday

February 19
Thursday After
Ash Wednesday
Dt 30:15–20
Lk 9:22–25

Friday

February 20
Friday After
Ash Wednesday
Is 58:1–9a
Mt 9:14–15

Saturday

February 21
Saturday After
Ash Wednesday
Is 58:9b–14
Lk 5:27–32

Sunday

February 22
First Sunday
of Lent
Gn 9:8–15
1 Pt 3:18–22
Mk 1:12–15

Saint Joseph and Precious Blood Parishes *Paroisses Saint-Joseph et Précieux-Sang*

Rev. Marc Piché— pastor / curé

Rev. Mr. Rick Jarvis — deacon / diacre

OFFICE

18318 County Rd 2,
Cornwall, ON. K6H 5R5
Tel: 613.931.1424 - Fax: 613.931.2428

OFFICE HOURS

Tuesday to Thursday
9am to 4pm

Web site: www.preciousbloodparish.ca

preciousblood@bell.net

saintjoseph@bell.net

Sacrament of Baptism

Kindly advise the pastor at least two months before the date of the celebration.

Sacrament of Marriage

The pastor would be please to meet those preparing for marriage one year before the marriage date. You must be registered and members of the parish.

Sacrament of Penance

Before the Eucharistic celebrations or by appointment at the rectory.

Our Sick

We are always pleased to bring Holy Communion to the sick, to the elderly unable to come to church. Contact the pastor or the deacon.

Sacrament du baptême

S'adresser au presbytère au moins 2 mois avant la date de la célébration.

Sacrament du mariage

Le curé sera heureux de rencontrer les futurs mariés 1 an avant leur mariage. Vous devez être enregistré et membre de la paroisse.

Sacrament de pénitence

Avant les célébrations eucharistiques ou sur rendez-vous au presbytère.

Nos malades

Nous sommes toujours heureux d'apporter la Sainte Communion aux malades ou aux vieillards retenus à la maison. Adressez-vous au curé ou le diacre.

SIXTH SUNDAY IN ORDINARY TIME

SIXIÈME DIMANCHE DU TEMPS ORDINAIRE

SATURDAY, February 14th

16h00 (Lancaster) **Fleur-Ange Bourdeau** par Michel & Lucette Bourdeau
17h30 (Glen Walter) **PRO POPULO**

SUNDAY, February 15th

9h00 (Glen Walter) **Rodolphe Piché** by F. Marc
11h00 (Lancaster) **Hurtubise Family** by Rita Hurtubise

TUESDAY, February 17th

8h30 (Glen Walter) **Ernest Pilon** par P. Marc

WEDNESDAY, February 18th ASH WEDNESDAY / MERCREDI DES CENDRES

8h30 (Glen Walter) **Robert Villemaire** par P. Marc
9h30 (Lancaster) Liturgy of the Word Trinity High School
15h00 (Lancaster) Liturgy of the Word Chartwell Lancaster
10h00 (Lancaster) **St-Laurent Family** by Rita Hurtubise

THURSDAY, February 19th

8h30 (Glen Walter) **Lorette Kilger** par P. Marc

FRIDAY, February 20th

9h00 (Lancaster) **EUCCHARISTIC ADORATION**
9h30 (Lancaster) **Âmes du purgatoire** par Marie Bowen

SATURDAY, February 21st

16h00 (Lancaster) **Laurent Dignard** par P. Marc
17h30 (Glen Walter) **PRO POPULO**

SUNDAY, February 22nd

9h00 (Glen Walter) **Florian Lanoue** by F. Marc
11h00 (Lancaster) **Fleur-Ange Bourdeau** by Robert & Lise Decaire

MARK YOUR CALENDERS FOR WORLD DAY OF PRAYER

The ecumenical World day of Prayer will be held at Salem United Church, Summerstown, on **Friday, March 6th, 2015 at 1 pm.** This year's service was prepared by the women of the Bahamas. Light refreshments will follow.

DÉJEUNER À LA PAROISSE SAINT- JOSEPH, LANCASTER

Les Chevaliers de Colomb, Conseil 8715 St-Joseph, vous invitent à un déjeuner dans la salle paroissiale (Lancaster) le **dimanche, 22 février**, de 9h00 et midi. Offrande libre.

BREAKFAST SAINT-JOSEPH PARISH, LANCASTER

The Knights of Columbus, Council 8715, invite you to a breakfast in the parish hall (Lancaster) on **Sunday, February 22nd**, from 9 am to 12pm. Free will offering.

Cabane à sucre: « Chez Constantin » - **le jeudi, 26 mars** pour dîner - départ 9h00 - 55\$ par personne - autocar de luxe 54 sièges - réserver tôt - information et réservation, Gérard Despaul 613-938-0668

Precious Blood PROJECTS pour Précieux-Sang



“Church furnace” PROJECT “Fournaise pour l’église”

Total cost \$ **31,527.00** Coût total
 Total donations to date \$ **5,115.00** Donations à date
 Left to collect \$ **26,412.00** Total à ramasser

“Microphones” PROJECT de “microphones”

Total cost \$ **6,288.00** Coût total
 Total donations to date \$ **920.00** Donations à date
 Left to collect \$ **5,368.00** Total à ramasser



Join us Thursday mornings from 9-10 am at St. Francis de Sales Church, as Fr. Kevin Maloney leads us thru the Gospel of Mark. It’s a great way to learn more about your faith this Lenten season. These one-hour sessions begin, Thursday, Feb. 19th for 6 weeks. All are welcome to these informative talks by Fr. Kevin with time set aside for questions.

The Churches of South Glengarry are hosting WEDNESDAY NOON LENTEN ECUMENICAL SERIES to be held at St. Andrew’s Presbyterian Church, South Lancaster, each Wednesday during Lent.
 Everyone is welcome to attend!

Date	Preacher responsible	Date	Preacher responsible
February 18th	Monsignor Réjean Lebrun	February 25th	Rev. Jason Pollick
March 4th	Rev. Ian MacMillan	March 11th	Rev. Father Marc Piché
March 18th	Rev. Gary Stokes	March 25th	Mackie Robertson, LLWL
April 1st	Rev. Andrea Harrison		

The Free Will Offering will be sent to the Glengarry Foodgrains Bank
 For information, call 613-347-1363

P paroisse Ste-Thérèse-de-Lisieux: P. Claude Thibault et les membres de la paroisse Ste-Thérèse vous invitent à leurs prochains Bingos, **les jeudis 19 février et le 5 mars** dans leur salle paroissiale. Les portes et la cantine ouvrent à 17h30, lève-tôt à 18h30 et le Bingo commence à 19h00.

Iona Faith & Mission Club: This past week, as we celebrated the Presentation of Jesus in the Temple on **February 2nd**, we have handed out 191 blessed candles to the students here at Iona. We hope these candles truly bring the light of Christ into their homes. As well, we are excitedly preparing for our trip to Shalom House in Alexandria, to celebrate the Eucharist and enjoy a luncheon together on Feb. 19th. Also please note: our Ash Wednesday service on Feb. 18th will be at 12:50 pm in the gym at Iona Academy. All are welcome.

Shrove Tuesday at Blessed Sacrament Parish: Join us for a “Pancake Supper” on **Tuesday, February 17th** in the parish hall, from 4:30 to 6:30 pm. Sponsored by the K of C, Blessed Sacrament Roundtable. Free will offering.

St. Francis de Sales K of C 11531 are having a ‘Family Breakfast’ on **Sunday, February 22nd**, from 8:30 am - 12:00 pm in the Parish Hall. Everyone welcome

CHURCH ALIVE SERIES – Blessed Sacrament Parish: Deacon Pierre & Fr. Jacques Labelle will be leading a series of talks on Monday evenings during Lent, from 6:30 to 7:30 pm. All are welcome!

February 23rd – What is the New Evangelization

March 9th – Social Justice

March 30th – The Francis Effect

March 2nd – The Role of the Laity

March 23rd – The Consecrated Life

Come sing with us! Join us as we praise Our Lord through music. Open to all who love God and love to sing. God gave us our voices, good and not so good... we give them back to Him with our Praise and Worship music. St. Peter's Parish, 6:30-7:30 on **Thursdays, February 19th, March 19th and April 16th.** Led by Martin Callan, Richard Leroux and Natalie Desrosiers.

Bishop Marcel Damphousse at Theology on Tap, on February 20th at 8 PM

Theology on Tap is a monthly encounter for young adults and their friends, married or single, where fun, friends and faith mix in a very relaxed and inspiring atmosphere. The next one will be held on Feb. 20th at the Best Western (Red room) in Cornwall. Bishop Marcel will be our guest speaker! He will speak and share about the important role the younger generation has in nurturing the faith in today's world. More info: <http://eng.alexandria-cornwall-on-tap-l> or fguilmette@alexandria-cornwall.ca

Mgr Marcel Damphousse à la Théologie « en fut » le 20 février, à 20h00

La rencontre Théologie « en fut » est une rencontre mensuelle pour les jeunes adultes et leurs amis, mariés ou célibataires. Cette rencontre s'entremêle de fun, d'amis et de foi dans une atmosphère relaxe et chaleureuse. La prochaine rencontre aura lieu le vendredi, 20 février au Best Western (Red room), Cornwall. Mgr. Marcel sera notre conférencier! Il parlera et partagera avec nous sur le rôle important que la jeune génération a pour alimenter la réalité de la foi dans le monde d'aujourd'hui. Plus d'info: <http://fr.alexandria-cornwall.ca/theologie-en-fut> ou fguilmette@alexandria-cornwall.ca

Dix conseils pour un bon carême

À ceux qui se demandent encore que faire pour le Carême, le cardinal Godfried Daneels, avec le bon sens et l'humour qu'on lui connaît, adresse ces 10 conseils. Il y ajoute un avertissement : «Ci-joint dix règles pour un bon Carême. Mais elles ne signifient rien, si elles ne nous rapprochent pas de Dieu et des hommes. Ou si elles nous rendent tristes. Ce temps doit nous rendre plus légers et plus joyeux»

- 1- Prie. Chaque matin, le Notre Père et chaque soir le Je vous salue Marie
- 2- Cherche dans l'Évangile du dimanche, une petite phrase que tu pourras méditer toute la semaine.
- 3- Chaque fois que tu achètes un objet dont tu n'as pas besoin pour vivre - un article de luxe - donne aussi quelque chose aux pauvres ou à une œuvre. Offre-leur un petit pourcentage. La surabondance demande à être partagée.
- 4- Fais chaque jour quelque chose de bien pour quelqu'un. Avant qu'il ou elle ne te le demande.
- 5- Lorsque quelqu'un te tient un propos désagréable, n' imagine pas que tu doives aussitôt lui rendre la pareille. Cela ne rétablit pas l'équilibre. En fait, tu tombes dans l'engrenage. Tais-toi plutôt une minute et la roue s'arrêtera.
- 6- Si tu zappes depuis un quart d'heure sans succès, coupe la TV et prends un livre. Ou parle avec ceux qui habitent avec toi : il vaut mieux zapper entre humains et cela marche sans télécommande.
- 7- Durant le Carême quitte toujours la table avec une petite faim. Les diététiciens sont encore plus sévères : fais cela toute l'année. Une personne sur trois souffre d'obésité.
- 8- 'Pardoner' est le superlatif de donner.
- 9- Tu as déjà si souvent promis d'appeler quelqu'un par téléphone ou de lui rendre visite. Fais-le finalement.
- 10- Ne te laisse pas toujours prendre aux publicités qui affichent une réduction. Cela coûte en effet 30% moins cher. Mais ton armoire à vêtements bombe et déborde également de 30 %.